朝陽科技大學 096學年度第2學期教學大綱 The History of Chinese Economic 中國經濟史

| 當期課號 | 9057 | Course Number | 9057 |
|--------|----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|-----------------------|---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|
| 授課教師 | 曾鼎甲 | Instructor | , |
| 中文課名 | 中國經濟史 | Course Name | The History of Chinese Economic |
| 開課單位 | 歷史與文明課群(進) | Department | |
| 修習別 | 選擇必修 | • | Topics in History and Civilization |
| 學分數 | 2 | Credits | 2 |
| 課程目標 | 1.歷史研究與經濟史研究 2.經濟史研究之方法 3.經濟史研究之階段理論 3.人口論 4.土地所有權制度與賦役制度 5.農業發展 6.手工業與雇傭勞動力 7.商業與市場 8.政府政策 | Objectives | 1. the history study and study with economy history 2. the method of economy history study 3. the phase theories of economy history study 3. population 4. landholding power system and tax system 5. the agriculture develop 6. handicraft industry and labor force 7. business and market 8. government policy |
| 教材 | 1.自編講義 2.于宗先,《中國經濟發展史論文選集》,臺北市:聯經出版事業公司,1980。 3.劉石吉編,《民生的開拓》,臺北市:聯經出版公司,1982。 4.趙剛、陳鍾毅,《中國經濟制度史論》,臺北市:聯經出版事業公司,1986。 | Teaching Materials | |
| 成績評量方式 | 本課程之評量方式,係分為出席及課堂表現、期末考試、讀書報告三大部份。各項評量標準所佔之百分比如次:出席及課堂表現佔30%,期末考試佔30%,讀書報告佔40%。 | Grading | The grade point method of this course, is to is divided into be present at and classroom express, period end examination, study to report three most partses. {The grade point method of this course, is to is divided into be present at and classroom express, period end examination, study and report three most partses. } The percentage that various grade point standards share such as time: Be present at and classroom express share 30%, the period end examine to share 30%, study report to share 40%. {Be present at and classroom express share 30%, the period end examine and share 30%, study report and share 30%, study report and share 40%.} |
| 教師網頁 | _ | | |
| 教學內容 | 1.歷史研究與經濟史研究 2.經濟史研究之方法 3.經濟史研究之階段理論 3.人口論 4.土地所有權制度與賦役制度 5.農業發展 6.手工業與雇傭勞動力 7.商業與市場 8.政府政策 | Syllabus | the history study and study with economy history} the method of economy history study the phase theories of economy history study population landholding power system and tax system the agriculture develop handicraft industry and labor force business and market government policy |